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P R O T O K Ó Ł  Nr   VIII / 2015 
 

z  Sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  13 maja   2015r. 
 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji 
wzięli : Wójt Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna 
Puttkammer, insp.d/s księgowości budżetowej p.Janina Walkowska. Sesja odbyła się w 
Urzędzie Gminy Zblewo. Rozpoczęła się o  godz.16.01 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  
Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 
b) przyjęcie porządku obrad. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcie kredytu. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania zwrotu kosztów podróży służbowych dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – sołtysów na 
terenie Gminy Zblewo. 
4. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył VIII  Sesję Rady Gminy Zblewo zwołaną w trybie art. 
20 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym,  na wniosek Wójta Gminy. 
Powitał Wójta Gminy p.Artura Herold, Sekretarza Gminy p.Daniela Szpręga, Panie i Panów 
Radnych, Panią Skarbnik, p.Janinę Walkowską. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sesja jest prawomocna gdyż na stan Rady 15 
udział w sesji bierze 13 Radnych.  
Wójt Gminy zgłosił   wniosek o zdjęcie z proponowanego porządku obrad punktu 
dotyczącego  podjęcia uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysokości ryczałtu 
przysługującego Radnym Rady Gminy Zblewo. Wniosek uzasadnił tym, że przyjął taką 
zasadę,  że powinno się  konsultować z wszystkimi Radnymi sprawę podwyżki. Miało to 
miejsce odnośnie sołtysów, a w przypadku Radnych takich konsultacji  nie było. Ponadto 
niezasadnym jest podwyższać diety na początku kadencji, można do tego wrócić w przyszłym 
roku. 
Radny p.J. Czubek zapytał, czy to znaczy, że Pan Wójt wycofuje ten punkt? 
Wójt Gminy potwierdził, że wycofuje. 
Radny p.S. Fojut zapytał, czyja to była propozycja? 
Wójt Gminy odpowiedział, że były już wcześnie j takie propozycje, w innych gminach są 
wyższe ryczałty dla radnych, ryczałt nie był podwyższany od lat, jednak w tej chwili chcę to 
wycofać.  
Za przyjęciem wniosku zgłoszonego przez Pana Wójta głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.2  
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
Wójt Gminy poinformował, że wychodził z założenia, żeby tego kredytu nie brać, jednak on 
jest wpisane w budżecie i dobrze byłoby, aby w formie zabezpieczenia te pieniądze były, bo 
różnie może się zdarzyć. Nie będziemy musieli wziąć tego kredytu w całości, te 1.600.000zł, 
możemy wziąć np.1.000.000zł 
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Pani Skarbnik dodała, że w projekcie budżetu było zaplanowane, a potem już w budżecie 
uchwalanym przez Radę  Gminy,  1.600.000zł. To o czym Wójt tutaj mówi, że nie musimy go 
brać w całości, to myślę że to chodzi o dofinansowanie na halę. Jeżeli w tym roku byśmy 
otrzymali część dofinansowania, bo na pewno nie całość, to potem Wójt zadecyduje czy 
bierzemy cały kredyty, czy tylko część tego kredytu. Niezbędna jest ta uchwała po to, żeby 
wystąpić do Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinie, potem ogłosić przetarg na kredyt i ta 
procedura troszeczkę trwa. Może się tak zdarzyć, że faktycznie trzeba będzie za halę zapłacić, 
dofinansowania z Warszawy jeszcze nie będzie i nie będzie pieniędzy. Bo to, że ta uchwała 
zostanie teraz podjęta, że my wystąpimy do Regionalnej Izby o opinię i nawet ogłosimy 
przetarg to wcale nie oznacza, że ten kredyt musimy zaciągnąć. To będzie taki bufor 
bezpieczeństwa, może nie wydatkujemy wszystkiego. W przetargu, w specyfikacji będziemy 
też pisali, że właśnie bierzemy na raty, albo częściowo nie bierzemy.  
Radny p.S. Fojut zapytał, czy to jest kredyt pod halę? 
Pani Skarbnik odpowiedziała że nie, że tak jak jest napisane, z przeznaczeniem na 
finansowanie deficytu wcześniej zaciągniętych kredytów. 
Radny p.S.Fojut stwierdził, że można coś innego, jakąś inwestycję za to zrobić. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że te pieniądze, ten  1.600.000zł  w wydatkach w budżecie  są ujęte, 
to nie  jest tak, że są to jakieś dodatkowe środki.  
Radny p.M.Miksza  stwierdził, że jak nie będą potrzebne te środki to będzie nadwyżka. 
Pani Skarbnik odpowiedziała że jak się okaże że nie są  potrzebne to my go w ogóle nie 
weźmiemy.    Na pewno  nie weźmie  więcej, bo nie może, ale może podjąć taką decyzję, że 
weźmie 800, 600  tysięcy. 
Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy przetarg będzie rozpisany  na całość? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak, ale najpierw jeszcze opinia Izby - 30 dni, i wtedy 
rozpiszemy na całość i w specyfikacji napiszemy, że weźmiemy albo na raty, albo  dopuszcza 
się możliwość nie zaciągnięcia całości, albo 1.600.000, albo 1.400.000, albo odstąpienie. 
Jeżeli nie wpiszemy tego w specyfikacji to potem jest problem, ale na pewno to wpiszemy.  
Radny p.K.Niemczyk zaproponował, że może być zapisane w umowie, że wykorzystanie do 
końca roku tego 1.600.000zł, a jeśli nie wykorzystamy, albo wykorzystamy w części to w 
takiej części będzie wykorzystany. To co nie wykorzystamy, to na 31 grudnia piszemy 
pisemko, że rezygnujemy z tej reszty kredytu i tak to wygląda.  Mamy teraz tanie kredyty, 
wiec nie ma się co martwić. Są to kredyty na około 2,5 – 3% także warto brać. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr VIII/42/2015 w sprawie zaciągnięcia kredytu w załączeniu do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.3 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania zwrotu kosztów podróży służbowych dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – sołtysów na 
terenie Gminy Zblewo. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że różne były propozycje podwyższenia 
ryczałtu, były takie żeby zróżnicować wielkością  miejscowości, odległością sołectwa od 
gminy. Jednak na zebraniu sołtysów większość sołtysów wypowiedziała się za tym, aby przy 
dotychczasowej metodyce nie majstrować i podwyższyć jednakowym procentem wszystkim. 
Wójt Gminy dodał, że zorganizował takie spotkanie sołtysów, było  przedstawione sołtysom 
kilka  propozycji  i przyjęli podwyżkę dotychczasowego ryczałtu  o 30%. Podwyżka dla 
sołtysów jest zasadna, gdyż od dłuższego czasu ich ryczałt nie  był podwyższany.  
p.J.Walkowska wyjaśniła, że w skali miesiąca ryczałt dla sołtysów będzie większy o 1.486zł. 
Radny jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 



3 
 

Uchwała Nr VIII/43/2015  w sprawie zasad przyznawania zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy 
– sołtysów na terenie Gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Godz. 16.15 doszedł Radny p.Krzysztof Surówka. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  podziękowanie  Róży pod wezwaniem Jana Pawła II 
skierowane do Rady Gminy. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że takie podziękowane wpłynęło także  dla Wójta Gminy Zblewo, a 
chodziło o to, aby na pomniku Jana Pawła odpowiedni napis umieścić wynikający z prośby 
Róży pod wezwaniem Jana Pawła II. Po wielu dyskusjach doszliśmy do porozumienia i 
zostało umieszczone piękne motto, które trafia do wszystkich serc i wszystkich mieszkańców. 
Ponadto Wójt Gminy zaprosił  na uroczystość związaną z obchodami rocznicy urodzin 
Papieża Jana Pawła II, która odbędzie się  23 maja i   na  Nadbałtycki Przegląd Orkiestr 
Dętych, który odbędzie się 24 maja br.  
Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, że sesja Rady Gminy Zblewo z okazji 
jubileuszu 25-lecia samorządności w Polsce odbędzie się 6 czerwca. 
 
Ad.4 
Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16.19, Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
VIII Sesję Rady Gminy Zblewo. 
 
 
Protokółowała 
A.Zalewska       Przewodniczący Rady Gminy 
 
         Leszek Burczyk 
 
 


